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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen szempontok alapján bírálták el a Városi Civil 
Alap pályázatait, hogy a legmagasabb, támogatási összegek esetében kimutathatóan 87 
százalékos a Fidesz-közeli szervezetek aránya?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A Válaszonline 2024. január 22. napján megjelent cikke szerint a Miniszterelnökség által biztosított
Városi  Civil  Alap  pályázatainak  elbírálásánál  az  elnyerhető  legmagasabb  támogatási  összegek
esetében bizonyíthatóan 87 százalékos a Fidesz-közeli szervezetek aránya.

https://www.valaszonline.hu/2024/01/22/fidesz-varosi-civil-alap-nemethszilard-valasztasok/

A lap kutatása szerint ez azt jelenti, hogy a 15-37 millió forintot elnyerő 251 civil szerveződés közül
219-nél egyértelmű Fidesz-közeli kötődés mutatható ki. Ennyire rúg azon a szerveződések száma,
melyek vezetői között  fideszes polgármesterek, képviselők, illetve korábbi választásokon induló
jelöltek találhatóak.

Az esetet tovább súlyosbítja, hogy a több tízmilliós összegű támogatást elnyerő szervezetek jelentős
részének  semmilyen  nyoma  nincs  a  nyilvános  térben.  Nem  tudni  tehát  arról,  hogy  ezek  a
szerveződések egyáltalán valóban működő közösségnek tekinthetőek-e.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1.  Milyen szempontok alapján bírálták el  a Városi Civil  Alap pályázatait,  hogy a legmagasabb,
támogatási összegek esetében kimutathatóan 87 százalékos a Fidesz-közeli szervezetek aránya?

2. Összeegyeztethetőnek tartja-e, hogy a tárca által biztosított források szétosztása során civilként
tekintenek a választásokon induló pártpolitikusok vezetése alatt álló szervezetekre?



3. Hogyan engedhetik meg, hogy a hazai civil társadalom megsegítésére szánt összegek jelentős
része  az  önkormányzati  választások  előtt  a  Fidesz  korábbi  képviselőjelöltjeinek  szervezeteinél
kössön ki?

4.  Mit  kíván  tenni  annak  érdekében,  hogy  a  Városi  Civil  Alapból  csak  a  helyi  közösségekért
valóban tenni kívánó civil szervezetek részesülhessenek a jövőben?

 

Várom válaszát.

 

dr. Tóth Bertalan
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